
هرچند  گفت:  خوزستان  کرونا  ستاد  سخنگوی 
در  کرونا  بیماری  روند  در  چشمگیری  کاهش 
پابرجاست  هنوز  هشدارها  ولی  داشتیم  استان 
کنند که شرایط هنوز عادی  توجه  باید  مردم  و 
روز   ۱۰ در  داشت:  اظهار  نجاتی  رضا  نیست. 
روند  بستری ها   تعداد  در  کرونا  آهنگ  گذشته 
این  در  کاهش خوبی  روز  هر  و  گرفته  کاهشی 

زمینه داشتیم.
از  تعدادی  شدن  خارج  به  اشاره  با  وی 
بیمارستان ها از ارایه خدمات به بیماران کرونایی 
بیمارستان های شهیدمنفرد  اهواز  بیان کرد:  در 
بیمارستان  و  طالقانی  نفت،  بیمارستان  نیاکی، 
ندارند  به کرونا  بیمار مبتلا  امیرالمومنین  دیگر 
همه بیماران مبتلا به این ویروس در بیمارستان 

رازی اهواز متمرکز شده اند.
در  داد:  ادامه  خوزستان  کرونا  ستاد  سخنگوی 
دارند   بیمارستان  یک  تنها  که  نیز  شهرستان ها 
نظر  در  بیماران کرونایی  برای  فقط یک بخش 
گرفته شده است که در آن ها نیز بیماران مبتلا 

به کرونا کاهش داشته اند.
وی بیان کرد: کاهش روند بستری بیماران مبتلا 
به کرونا ناشی از رفتار هوشمندانه مردم تاکنون 
بوده است اگر امروز کاهشی را مشاهده می کنیم 

رعایت  از ماسک،  مداوم مردم  استفاده  به علت 
فاصله گذاری اجتماعی، پرهیز از حضور در مراسم 

 ترحیم و عروسی یا دیگر تجمعات بوده است.
مردم  طرف  از  بی توجهی  اگر  داد:  ادامه  نجاتی 
با  صورت گیرد و حساسیت ها کم شود مجددا 
به رو  به کرونا رو  ابتلا  یک شیب خطرناک در 
و  خیابان  ما،  شهر  در  هنوز  کرونا  شد،  خواهیم 
بستگی  و  کرده  کمین  و  هست  ما  بازار  کوچه 
به رفتار ما دارد لذا اگر رفتار ما هوشمندانه بود 

همین روند مثبت ادامه می یابد اما رویه و رفتار 
غیرهوشمندانه ما را دوباره درگیر می کند.

وی گفت: توصیه ما به مردم  ادامه رعایت دقیق 
از  پرهیز  و  بهداشتی  دستورالعمل های  کامل  و 

تردد غیرضروری است.
کرد:  بیان  خوزستان  کرونا  ستاد  سخنگوی 
بدون  ادارات  در  که  داریم  تاکید  هممچنان 
ماسک هیچگونه خدماتی به مراجعان داده نشود، 
کار  در محل  ماسک  بدون  که  کارمندانی  برای 

حاضر می شوند غیبت در نظر گرفته  شود، اصناف 
به مشتریانی که ماسک ندارند نباید خدماتی ارایه 
کنند تا هم به سلامت خودشان و هم به سلامت 

دیگران احترام بگذارند.
گفت:  استان  در  ماسک  وفور  خصوص  در  وی 
در حال حاضر در استان از نظر ماسک مشکلی 
بسیج،  سپاه،  جهادی،  گروه های  و  نداریم، 
مساجد، شهرک های صنعتی، بخش خصوصی و 
خیران ورود کرده اند و برای تولید ماسک ، بسیج 

عمومی شکل کرفته است.
مصوب  قیمت  با  ماسک  توزیع  درباره  نجاتی 
من   عقیده  به  گفت:  منتخب  داروخانه های  در 
با  توزیع ماسک  برای  منتخب  داروخانه  انتخاب 
قیمت مصوب کار درستی نیست چراکه موجب 
آن  به  ماسک  خرید  برای  زیادی  افراد  می شود 
موجب  امر  همین  و  کنند  مراجعه  داروخانه ها 

شکل گیری تجمعات و افزایش ابتلا می شود.
در  ماسک   است  بنا  دیگر  سوی  از  افزود:  وی 
دسترس همگان قرار گیرد اگر در یک داروخانه 
ماسک باشد و در داروخانه دیگری نباشد همین 
رفت و آمدها برای مردم می تواند خطر ایجاد کند  
پس باید ماسک به وفور و در نزدیک ترین نقطه 

در دسترس مردم قرار گیرد.
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معاون سازمان صمت خوزستان :
داروخانه ها باید ماسک 

را هزار و 400 تومان بفروشند
و  معدن  صنعت،  سازمان  بازرگانی  و  اقتصادی  امور  معاون 
ماسک  نیاز  درصد   ۷۰ از  بیش  تامین  از  خوزستان  تجارت 

استان خبر داد.
عبدالرحمان ناصریان اظهار کرد: با توجه به تعطیلی مدارس، 
دانشگاه ها و اماکن تفریحی و تردد کمتر مردم در خیابان ها 
به دلیل گرمای هوا و کاهش نیاز ماسک مصرفی، در حال 
حاضر بیش از ۷۰ درصد نیاز ماسک استان خوزستان تامین 

شده است.
وی با بیان اینکه توزیع ماسک های پزشکی اخیراً به وزارت 
ماسک های  توزیع  مجوز  افزود:  است،  شده  محول  صمت 
سه لایه پزشکی استاندارد تولیدشده توسط واحدهای صنفی 
و صنعتی تحت نظارت این سازمان صادر شده و بر اساس 
اخیر، وظیفه توزیع ماسک به وزارت صمت محول  مصوبه 
شده است. معاون امور اقتصادی و بازرگانی سازمان صنعت، 
تولیدی،  واحدهای  کرد:  تصریح  تجارت خوزستان  و  معدن 
 ۱۲۰۰ تمام شده  قیمت  با  را  پزشکی  سه لایه  ماسک های 
تومان به همه داروخانه های استان خوزستان عرضه می کنند 
و داروخانه ها موظف هستند ماسک را با قیمت ۱۴۰۰ تومان 

به مردم بفروشند.
ماسک  تولیدی  واحد  چهار  حاضر  حال  در  افزود:  ناصریان 
اما برخی واحدهای  پزشکی در استان خوزستان وجود دارد 
تولیدی دیگر نیز به دلیل اینکه در اوج مصرف ماسک هستیم، 

به صورت موقت به واحد تولید ماسک تبدیل شده اند.
نیاز مردم به ماسک و شرایط شیوع  با توجه به  وی گفت: 
کرونا، به منظور کنترل بازار و رعایت نکات و دستورالعمل های 
بهداشتی، بازرسی ها نسبت به سال گذشته بیش از ۲۰ برابر 
شده است. این بازرسی ها به صورت مشترک توسط سازمان 
صمت، تعزیرات، سازمان غذا و دارو، اماکن و فرمانداری ها 

انجام می شوند.

به مدت 1۰ روز ؛
مرز بین المللی شلمچه بسته می شود

معاون سرمایه گذاری و توسعه کسب و کار منطقه آزاد اروند 
گفت: بر اساس اعلام کشور عراق مرز بین المللی شلمچه 

از عید قربان تا عید غدیر به مدت ۱۰ روز تعطیل می شود.
سیدعلی موسوی اظهار داشت: بنا به اعلام طرف عراقی و 
با توافق انجام شده مرز شلمچه از روز پنجشنبه هفته جاری 
انجام  این مرز  تبادل تجاری در  بسته می شود و هیچگونه 

نخواهد شد.
در  اقتصادی  فعالان  و  کنندگان  صادر  کرد:  بیان  موسوی 
این مدت برای انجام صادرات به کشور عراق مرز دیگری 
را انتخاب کنند تا کالاهای مصرفی آنها دچار ضرر و زیان 
افزود: صادرات کالای غیرنفتی که شامل مواد  نشوند. وی 
و  فنی  خدمات  و  پروتئینی  مواد  و  تره بار  و  میوه  غذایی، 
مهندسی است بر اساس توافق صورت گرفته با طرف عراقی 
از هجدهم تیرماه سال جاری در مرز بین المللی شلمچه از 
بین المللی  مرز  از  غیرنفتی  کالای  صادرات  شد.  سرگرفته 
به  عراقی  با طرف  گرفته  توافق صورت  اساس  بر  شلمچه 
ماه  چهار  از  پس  تیرماه   ۱۸ چهارشنبه  از  رسمی  صورت  
تعطیلی به دلیل فراگیری ویروس کرونا از سرگرفته شد و در 
این مدت ۲۱ هزار تن کالای غیرنفتی به ارزش ۹۵ میلیون 

دلار به عراق صادر شد.
مرز شلمچه در فاصله ۱۵ کیلومتری خرمشهر و ۲۵ کیلومتری 
بصره عراق قرار دارد. پیش از بسته شدن مرزشلمچه توسط 
عراق روزانه بیش از ۲۰۰ دستگاه کامیون حامل انواع کالای 
صادراتی تولید داخل و ۱۵۰ کامیون عراقی در بارانداز مرزی 
می کردند.مرز  تردد  کالا  بارگیری  و  تخلیه  برای  شلمچه 
بین المللی شلمچه در ۱۵ کیلومتری غرب خرمشهر و ۲۰ 

کیلومتری بصره عراق قرار دارد.

فرماندار شوش :
پیگیر مطالبات کارگران هفت تپه هستیم

فرماندار شوش با اشاره به برگزاری جلساتی در وزارت کار 
پیرامون موضوع مطالبات کارگران شرکت هفت تپه، گفت: 
در روزهای اول تجمعات در بین کارگران حضور پیدا کرده و 

تاکنون با جدیت در حال پیگیری این مطالبات هستیم.
عدنان غزی فرماندار شوش اظهار کرد: مطالب مندرج شده از 
سوی من مبنی بر بی اطلاعی از تجمعات و اعتراضات صنفی 

کارگران هفته تپه نادرست است.
فرماندار شوش عنوان کرد: هیچگاه در مصاحبه نگفتم که 
چهل روز در قرنطینه خانگی هستم و از این اعتراضات بی 
اطلاعم بلکه پس از کسب نظر پزشکان به محل کار خود 

بازگشتم و در چند جلسه اخیر استانی حضور داشتم.
وی ضمن تقدیر از ارتباط و همکاری کارگران افزود: کارگران 
تامین  شورای  اعضای  دیگر  و  ما  با  کارگری  شورای  و 
همکاری بسیار خوبی دارند و بنده نیز در همان روزهای اول 
در بین کارگران حضور یافتم و از آخرین اقدامات و پیگیری ها 
که توسط اینجانب و اعضای شورای تامین شهرستان صورت 

گرفته به کارگران گزارشی ارائه نمودم.
تامین  شورای  اعضای  به همراه  افزود:   ادامه  در  غزی 
شهرستان و نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی تاکنون 
کل  رئیس   ، خوزستان  استاندار  با  دیدار  و  جلسه  چندین 
دادگستری استان خوزستان، مدیرکل اداره تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی خوزستان و همچنین وزارتخانه های مرتبط داشتیم 
و به صورت حضوری و گاهاً تلفنی گزارشی درباره اعتراضات 
صنفی کارگران ارائه شده و با جدیت پیگیر پرداخت حقوق 

معوق و مطالبات کارگران زحمتکش هستیم.
فرماندار شوش خاطر نشان کرد: چگونه ممکن است با این 
در  که  کارگرانی  تجمعات صنفی  از  اقدامات  و  ها  پیگیری 
فاصله کمتر از ۵۰ متر و در نزدیکی منزل بنده بر پا شده بی 

اطلاع باشم و چنین اظهاراتی را ارائه کردم.
رئیس شورای اشتغال شهرستان اظهار داشت: اخیرا جلسه ای 
در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی پیرامون این موضوع با 
حضور مسئولان مربوطه استانی و کشوری با کارفرما برگزار 
شده و منتظر ابلاغ مصوبات این جلسه هستیم؛ که در آن، 
صورت  کارگران  معوقات  پرداخت  وضعیت  تکلیف  تعیین 

گرفته است.

علیرغم کاهش چشمگیر آمار ابتلا به کرونا در خوزستان ؛

معاون استاندار خوزستان : شرایط هنوز عادی نشده است
خاموشی های شبکه برق 

در حال برطرف شدن هستند 
وقوع  به  اشاره  با  خوزستان  استانداری  عمرانی  امور  معاون 
برخی خاموشی های پراکنده و ناخواسته در سطح استان به 
ویژه کلانشهر اهواز، گفت: با وجود اینکه هم اکنون استان در 
مرحله افزایش بار مصرف قرار دارد، اما رفع قطعی های برق 
بدون وقفه در حال انجام است. فاضل عبیات در حاشیه بازدید 
از مرکز پایش برق اهواز )دیسپاچینگ( اظهارداشت: در حال 
حاضر برابر بررسی هایی که صورت گرفته، تجهیزات برق در 
استان به ویژه کلانشهر اهواز همزمان با افزایش دمای بسیار 

بالا، دچار افزایش بار هستند.
از خاموشی های  به منظور جلوگیری  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
طولانی مدت، در برخی مناطق قطعی برق رخ داده است، 
گفت: این قطعی ها به سرعت در حال برطرف شدن هستند.

معاون امور عمرانی استانداری خوزستان با بیان اینکه تا بعد 
از ظهر امروز در سد و نیروگاه های استان حدود ۱۰ هزار و 
۵۳۶ مگاوات انرژی برق تولید شده است، گفت: از این مقدار 
حدود هشت هزار و ۷۸ مگاوات بار مصرفی خانگی و صنعتی 

روی شبکه بوده است.
مصرف  برق  مگاوات   ۴۸۹ همچنین  کرد:  عنوان  وی 
است.معاون  بوده  استان  و شرکت های صنعتی  کارخانجات 
ادامه داد: میزان برق مصرفی  عمرانی استانداری خوزستان 
بر روی شبکه توزیع استان چهار هزار و ۲۹۶ و در کلانشهر 
در  مسئول  مقام  است.این  شده  برآورد  و ۳۴۵  اهواز ۲هزار 
شبکه  برروی  مصرفی  برق  همچنین  خوزستان  استانداری 
استان کهگیلویه و بویراحمد را نیز ۴۰۷ مگاوات عنوان کرد 
و افزود: در همین راستا با رعایت اصلاح الگوی مصرف در 

صنایع، بیش از ۵۳۰ مگاوات انرژی برق مدیریت شد.
عبیات با تاکید بر اینکه هیچگونه خاموشی از پیش تعیین 
این  با  گفت:  است،  نشده  برنامه ریزی  استان  برای  شده ای 
تا  اقدام کنند  الگوی مصرف  برابر  تا مردم  است  نیاز  وجود 
صورت  استان  برقی  شرکت های  سوی  از  که  مدیریتی  با 

می گیرد، کمترین خاموشی ها را شاهد باشیم.

مدیرعامل آبفا خوزستان :
هنوز بودجه حل مشکل فاضلاب 

اهواز به استان نرسیده است
اعتبارات  از  یک  هیچ  گفت:  خوزستان  آبفا  مدیرعامل 
تخصیص داده شده به پروژه رفع مشکلات فاضلاب اهواز، 

پرداخت نشده اند.
صادق حقیقی پور مدیرعامل آب و فاضلاب استان خوزستان، 
فاضلاب شهرستان  برای حل مشکل  اظهار کرد:  اهواز  در 
اهواز پس از پیگیری هایی که انجام شد در سال ۹۸ اعتباری 
معادل ۱۰۰ میلیون یورو برای بهسازی شبکه فاضلاب اهواز 

در نظر گرفته شد.
وی افزود: هیچ قسطی از این اعتبار که بعدها به ۵۰ میلیون 
یورو کاهش یافت به استان نرسیده و همین مسئله موجب 

شده تا موضوع مشکل فاضلاب اهواز حل  نشده باقی بماند.
مدیرعامل آبفای خوزستان گفت: اعتبار اعلام شده فقط برای 
رفع مشکلات فاضلاب اهواز است و سایر شهرستان ها از این 

اعتبار سهمی ندارند.
وی اذعان کرد: اخباری در خصوص ارسال بودجه لازم به 
سازمان آب و فاضلاب خوزستان در فضای مجازی منتشر 
شده که کاملًا کذب است و باعث تشویش اذهان عمومی 

علیه سازمان شده است.
صادق حقیقی پور بیان کرد: برای رفع مشکلات شبکه آب 
توسعه  جمله  از  آبفا  اقدامات  خوزستان  استان  فاضلاب  و 

زیرساخت ها و رفع مسائل فنی نیمی از کار است.
وی ادامه داد: پنجاه درصد دیگر به رفتار مردم ازجمله توسعه 
از  مستقیم  پمپ های  جمع آوری  آب،  از  استفاده  فرهنگ 
شبکه، پیوستن مشترکین غیرمجاز به شبکه و اصلاح جایگاه 

پمپ های نصب شده بر روی مخازن بر می گردد.
وی ادامه داد: ۸۰ درصد آب اهواز از دو تصفیه خانه کیان آباد 
و ملی راه تامین می شود که هر دو تصفیه خانه در شمال شهر 
قرار دارند. صادق حقیقی پور گفت: از این دو تصفیه خانه، آب 
در دو هزار و ۷۰۰ کیلومتر شبکه توزیع اهواز پمپاژ می شود و 
طبیعتاً هر منطقه ای که از این دو تصفیه خانه دورتر باشد فشار 

آب در آن منطقه کمتر خواهد شد.
وی بیان کرد: برای حل این معضل تصفیه خانه های کوچک 
و اضطراری در مناطقی که با افت فشار آب مواجه هستند، 
مستقر شد که به نسبت نیاز مردم حجم آب تزریق شده از 

این تصفیه خانه ها کافی نیست.

مدیرعامل توزیع برق اهواز :
برق 15 ایستگاه هاي متخلف قطع شد

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق اهواز از قطع برق ۱۵ 
ایستگاه پمپاژ آب کشاورزی در ساعت اوج مصرف در اهواز 

خبر داد.
خام  آب  پمپاژ  ایستگاه  برق ۱۵  کرد:  اظهار  کریمی  حسن 
کشاورزی مسیر رودخانه کارون در جاده اهواز - خرمشهر که 
توسط کشاورزان در ساعت پیک یا اوج مصرف وارد مدار شده 

بودند؛ پس از اخطارهای مکرر، قطع شد.
وی افزود: در راستای حفظ و پایداری هر چه بیشتر شبکه 
برق به ویژه در ساعت پیک یا اوج مصرف برق )۱۳ تا ۱۷( و 
در جهت رفاه و آسایش مشترکین و شهروندان، پس از چند 
مرحله اخطار، نسبت به قطع برق بخش هایی که به اخطارها 
بی توجه باشند، اقدام می شود. مدیرعامل شرکت توزیع نیروی 
گرم،  فصل  آغاز  از  پیش  سال  هر  کرد:  تصریح  اهواز  برق 
تفاهم نامه ها و طرح های تشویقی به کشاورزان ارائه می شود 
برق  با مجموعه  و همیاری  و همکاری  اجرایی کردن  با  و 
مشمول  آن ها  صورتحساب  شبکه،  پرباری  ساعت های  در 

تخفیف های ویژه خواهد شد.
کریمی عنوان کرد: جلب رضایت عمومی شهروند و ایجاد 
رفاه و آسایش در این روزهای گرم و شرایط ویژه کرونایی 
که بعضا در خانه های خود بیمارانی را دارند، اولویت اول ما در 

خدمت رسانی به مردم است.
بدون هیچگونه محدودیتی می توانند  افزود: کشاورزان  وی 
در ساعت های خارج از پیک، پمپ های برداشت آب خام را با 

تمام توان وارد مدار کنند.

ایمنی  مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات 
در  حوادث  وقوع  به  نسبت  اهواز  شهرداری 
داد  هشدار  شهر  سطح  ناایمن  ساختمان های 
افزایش  در  ساختمان ها  بودن  فرسوده  گفت:  و 
تاثیرگذار است و عمده مشکلات ما در  حوادث 

بافت فرسوده است.
ابراهیم قنبری با اشاره به وضعیت ساختمان های 
ناایمن در اهواز، اظهار کرد: در چند سال گذشته 
ساختمان های  برای  آتش نشانی  سازمان  مکرراً 
اماکن  این  است؛  کرده  صادر  اخطاریه  ناایمن 
ادارات  پاساژها،  هتل ها،  بیمارستان ها،  شامل 
آموزشی هستند. در  اداری و  و  و مراکز تجاری 
جان  ساختمان ها،  این  در  حادثه  بروز  صورت 

تعداد زیادی به خطر می افتد.
از  هیچکدام  شرایط،  این  در  افزود:  وی 
دستگاه های شارژ کپسول های آتش نشانی سطح 
شهر اهواز نیز تاییدیه ایمنی سازمان آتش نشانی 

اهواز را ندارد.
قنبری تصریح کرد: پمپ بنزین های سطح شهر 
نیز  سوخت گیری  زمان  در  و  هستند  ناایمن  نیز 
رعایت  بنزین  جایگاه های  در  ایمنی  نکات 

نمی شود.
ایمنی  مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات 
ادارات  از  هیچکدام  گفت:  اهواز  شهرداری 
ادارات  از  بنابراین  و  ندارند  ایمنی  تاییدیه  اهواز 
برای  را  خود  نیروهای  حداقل  که  می خواهیم 
ما  به  حریق،  اطفای  ابتدایی  نکات  آموزش 

معرفی کنند.
شهر  توسعه  به  توجه  با  اینکه  بیان  با  قنبری 
باید سیستم ایمنی شهر نیز تقویت شود، عنوان 
کرد: برخی ساختمان های اهواز بیش از ۴۰ سال 
و  فولاد  صنایع  در  واقع  منازل  و  دارند  قدمت 
پردیس دارای سیستم یک طرفه و فاقد آسانسور 

و دیگر نکات ایمنی هستند.
در  قدیمی  ساختمان های  بیشترین  افزود:  وی 
واقع  شهری  مرکزی  هسته  و  گلستان  محلات 
محلات  در  واقع  ساختمان های  اکثر  و  هستند 
صنایع  منازل  شهر،  مرکزی  هسته  آب،  منبع 
فولاد، عامری، ۲۴ متری، ۳۰ متری، حصیرآباد، 

کیان و خشایار نیز ایمنی لازم را ندارند.
ایمنی  مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات 
شهرداری اهواز با اشاره به استانداردهای عرض 
طبق  کرد:  تصریح  کلانشهرها،  در  خیابان 
استانداردها عرض یک خیابان باید ۱۲ متر باشد 
مورد  این  که  زندگی می کنیم  در شهری  ما  اما 
خیابان های  برخی  عرض  و  است  نشده  رعایت 

اهواز تنها چهار متر است.
ساختمان ها  بودن  فرسوده  اینکه  بیان  با  وی 
کرد:  بیان  است،  تاثیرگذار  حوادث  افزایش  در 
است؛  فرسوده  بافت  در  ما  مشکلات  عمده 
فرسوده  بافت  در  واقع  ساختمان های  برخی 

زیرزمین  طبقه  مثلا  شده اند  داده  کاربری  تغییر 
با  کرده اند.  تبدیل  الکل  یا  انبار پلاستیک  به  را 
سینای  کلینیک  حادثه  نمی خواهیم  این شرایط، 

تهران در اهواز تکرار شود.
قنبری تصریح کرد: در مناطق عین ۲، ملاشیه 
این  دارد  وجود  که  معضلی  نیز  سیاحی  کوی  و 
به  اقدام  این محلات  است که در برخی منازل 
فروش گاز LPG و بنزین می کنند و یا منازل به 
کارخانه تهیه زغال تبدیل شده اند که این مساله، 
جلوگیری  به  اشاره  با  وی  است.  فاجعه  عمق 
گفت:  پرخطر،  ساختمان های  کارکرد  ادامه  از 
برای  اهواز،  به دستور شهردار  اخیر  روزهای  در 
جلوگیری از ادامه کار ساختمان های ناایمن شهر 

تصمیمات جدی گرفته شده است.
خدمات  و  آتش نشانی  سازمان  مدیرعامل 
به  نسبت  اینکه  بیان  با  اهواز  شهرداری  ایمنی 
کارگروه  افزود:  نمی آییم،  کوتاه  مشکلات  رفع 
تخصصی سازمان آتش نشانی نسبت به شناسایی 
مالکان  به  و  می کند  اقدام  ساختمان ها  این 
ایمنی  اصلاح  برای  لازم  دستورات  اماکن  این 

ساختمان ابلاغ می شود.
اقدام، در مرحله  بیان کرد: در صورت عدم  وی 
عمومی  به صورت  ساختمان ها  این  نام  نخست 
این  در  باز هم  و در صورتی که  اعلام می شود 
هماهنگی  با  بعد  مرحله  در  نشود،  اقدام  زمینه 
پلمب  نهایت  به قطع برق و در  اقدام  دادستانی 

ساختمان می شود.

بیش از ۲ سال است که ۳۶ هزار کولر در استان 
ضبط شده است اما هنوز به دلیل مسائل حقوقی 
تعیین تکلیف نشده اند در حالی که اگر این تعداد 

کولر وارد بازار می شد شرایط بهتر بود.
و  آتشین  روزهای  کاوش، خوزستان  گزارش  به 
گرمی را سپری می کند و یکی دو هفته ای می 
شود که افزایش دما، رطوبت و شرجی نفس ها 
را به شماره انداخته و استان را به تعطیلی کشانده 
است. دماهای بالای ۵۰ درجه در اکثر شهرستان 
ها خوزستان و رطوبت های ۷۰ یا ۸۰ درصدی 
آن، ارثیه این روزهای محیط جغرافیای خوزستان 
برای اهالی آن است و از خرما پزان هم رد کرده 

و به انسان پزی رسیده است.
خوزستان  در  سختی  به  هم  گازی  کولرهای 
جواب می دهند اما امسال به دلیل افزایش قیمت 
بی حد و مرز کولرهای گازی تقاضا برای خرید 
کولرهای آبی بیشتر شده و همین افزایش قیمت 
نیز موجب روی آوردن برخی از مردم برای خرید 

کولرهای دست دوم شده است.
گفت و گو با کسبه و مردم در بازار کاوه اهواز که 
مرکز خرید و فروش لوازم خانگی است نشان می 
دهد که کولر در خوزستان چه داستان هایی دارد.

رابطه  این  در  لوازم خانگی  فروشندگان  از  یکی 
گفت: در حال حاضر کولر دو تکه )اسپلیت( ۱۲ 
هزار مارک گری به قیمت هفت میلیون تومان، 
۱۲ هزار وست پوینت پنج میلیون و ۷۰۰ هزار 
تومان، ۳۰  میلیون  تراست ۱۴  تومان، ۱۸ هزار 
هزار گری ۲۱ میلیون تومان، ۳۶ هزار گری ۳۲ 
میلیون تومان، ۳۶ هزار مدیا ۲۳ میلیون تومان 
ها  قیمت  این  پیش  ماه  تا  که  حالی  در  است. 
به تربیت چهار میلیون و ۸۰۰ هزار تومان، سه 
میلیون و ۸۰۰ هزار تومان،هشت میلیون و ۵۰۰ 
هزا تومان، ۱۶ میلیون، ۱۹ میلیون تومان و ۱۹ 

و ۵۰۰ هزار تومان بود.
ایستاده  کولرهای  قیمت  در خصوص  زاده  بقال 
افزود: کولرهای ایستاده ۳۶ هزار مارک گری ۳۵ 
 ۲۵ گارانتی  با  سوپرانو  هزار   ۳۶ تومان،  میلیون 
 ۳۵ نیز  جنرال  سوپر  هزار   ۳۶ و  تومان  میلیون 

میلیون تومان است
کند:  می  اظهار  مغازه  همین  دیگر  فروشنده ی 

از هر ۱۰ مشتری ما ۸ نفرشان افرادی بوده اند 
که قبلا به مغازه مراجعه کرده اند و قیمت کولر 
آمده  آن  برای خرید  زمانی که  اما  اند  را گرفته 
اند توان مالی ندارند چراکه قیمت ها با افزایش 
بسیاری روبه رو بوده است، به طور مثال کولری 
که قیمت آن ۲۰ میلیون تومان بوده و فرد آن 
کمی  زمان  مدت  ظرف  است  کرده  انتخاب  را 
را  موضوع  این  مردم  برخی  و  شده  میلیون   ۳۰
از چشم ما می بینند و با ناراحتی از مغازه خارج 

می شوند.
این  در  خانگی  لوازم  فروشندگان  از  دیگر  یکی 
بازار بیان کرد: کولر اسپیلت ) دوتکه( ۳۰ هزار 
گری ۲۵ میلیون تومان است در حالی که ۲ ماه 
پیش قیمت این کولر ۱۵ میلیون تومان و قبل از 
فرودین ماه ۹.۵ میلیون تومان بود، به طور کلی 
از فرودین ماه به بعد قیمت انواع کولرهای گازی 

رشد ۲۰۰ درصدی داشته است.
وی افزایش قیمت دلار و کمیابی موجود در بازار 
را دلیل گرانی بیش از اندازه ی کولر دانست و 
ما که  مغازه ی  افزود: ۹۰ درصد مشتری های 
قصد خرید کولر دارند توان مالی خرید ندارند و با 
شنیدن قیمت ها فقط گریه نمی کنند! از طرفی 
بی  شود  نمی  هم  اهواز  سوزان  گرمای  این  در 
کولر زندگی کرد برای همین آدرس فروشندگان 
کولرهای دست دوم به خصوص کولرهای پنجره 

ای را از ما سوال می کنند.
لوازم خانگی گفت: تعداد بسیاری  این فروشنده 

مالی  توان  عدم  دلیل  به  که  داشتیم  مشتری 
به  یا  بگیرند  وام  برای خرید کولر  مجبور شدند 
دنبال مغازه ای بودند که فروش اقساطی داشته 
شرایط  این  در  را  جایی  چنین  اگر  البته  باشد 

اقتصادی پیدا کنند.
که  کولری  اینکه  بیان  با  کاوه  بازار  کاسب  این 
میلیون   ۲۴ اکنون  بود  میلیون   ۱۵ گذشته  ماه 
۷۰۰ هزار شده است تازه این جهش قیمت برای 
یک مدل کولر است که کسی مارک آن را قبول 
ندارد، تاکید کرد: مشتری داشتم برای خرید کولر 

طلای همسرش را فروخته است.
فروشنده ی دیگری که در کنار مغازه ی لوازم 
خانگی خود وانتی دارد که تابلویی با این عنوان 
” کولرهای دست دوم شما را می خریم” روی آن 
دومی  کولرهای دست  قیمت  نصب شده گفت: 
که من دارم از چهار تا هفت میلیون تومان است.

می  ترجیه  جوان  های  زوج  شد:  یادآور  بدوی 
دهند کولر با ظرفیت سرمایشی پایین ) ۱۲ هزار( 
تا  نو خریداری کنند  اما  دارد  که قیمت کمتری 
اینکه مدل بالا و دارای ظرفیت قوی تر اما دست 

دوم بخرند.
وی با اشاره به اینکه در حال حاضر خرید کولر 
می  ها  قیمت  کاهش  از  زیرا  دهیم  نمی  انجام 
ایرانی کولر  ترسیم، گفت: یکی از شرکت های 
را  ها  قیمت  تومان  میلیون  روز یک  ظرف یک 
کاهش داد و این باعث شد کولری که روز قبل با 
قیمت ۱۱ میلیون تومان خریده بودم ۱۰ میلیون 

تومان شود و ضرر کنم.
به  خانگی  لوازم  درصد   ۹۹ کرد:  اظهار  بدوی 
خصوص کولرهای موجود در بازار قاچاق هستند 
به  امارات  کشور  از  و  هستند  چین  مونتاژ  که 
صورت قاچاق وارد بنادر ما می شوند البته همین 
ها نیز کم هستند و اگر نباشند مشکلات کمبود و 
گرانی کولر از این هم بیشتر می شود زیرا شرکت 

های ایرانی محدودی وجود دارد.
وی افزود: بازرس های مربوطه نیز این موضوع 
را می دانند اما نمی توانند اجناس قاچاق را جمع 
آوری کنند زیرا در این صورت کالایی نیست که 
به دست مردم دهیم برای همین ناچارا برخوردی 
صورت نمی گیرد. ۲۰ روز پیش تخلف دو، سه 
نفر از همکاران ما در فروش کولر قاچاق صورت 
جلسه شد اما بعد از آن ها معذرت خواهی نیز شد 

و کالاهایشان هم پس دادند.
معاون بازرسی و نظارت سازمان صنعت، معدن 
به  گفت:  رابطه  همین  در  خوزستان  تجارت  و 
نتیجه  طورکلی مشکل اصلی کمبود کولر و در 
عدم  و  کرونا  شیوع  ارز،  نوسانات  آن  گرانی 
تخصیص ارز نیمایی به این کالا است که باعث 
شده وارات به مقدار بسیار محدودی انجام شود.

بهرام جباری در خصوص افزایش قیمت و کمبود 
کولر در استان اظهار کرد: برای رفع این مشکل 
باید وارادات انجام شود اما به علت افزایش قیمت 
ارز این کار صورت نمی گیرد همچنین از ظرفیت 
منطقه آزاد اروند در این رابطه استفاده نمی شود.

معاون بازرسی و نظارت سازمان صنعت، معدن 
و تجارت خوزستان با بیان اینکه کولر در استان 
از کالای اساسی بودن بالاتر است و  خوزستان 
کالایی حیاتی است، اضافه کرد: بیش از ۲ سال 
است که ۳۶ هزار کولر در استان ضبط شده است 
تکلیف  تعیین  حقوقی  مسائل  دلیل  به  هنوز  اما 
وارد  کولر  تعداد  این  اگر  که  حالی  در  اند  نشده 

بازار می شدند شرایط بهتر بود.
 البته از آن جایی که این کولرها دو تیکه و دارای 
پنل و کندانسور هستند هر کدام در ۲ کارتن قرار 
می گیرند و ۳۶ هزار قلم می شوند اما در واقع 
۲۰ هزار کولر هستند که به ۳۶ هزار کولر ضبط 

شده معروف شده اند.

خیلی از ادارات، بیمارستان ها و پاساژها تاییدیه ایمنی ندارند ؛

جان مردم اهواز در خطر است

قیمت کولر از گرمای خوزستان سوزاننده تر است ؛

مشتریان با شنیدن قیمت ها فقط گریه نمی كنند!


